
Verslag Algemene Ledenvergadering IVN-Noord-Kennemerland  
Datum: 2 oktober 2021 
Locatie: buurtcentrum De Rekere 2.0, Alkmaar 
Notulist: Allet Geertman 
Voor aanwezigen en afwezigen met bericht zie de bijlage 
 
1. Opening en vaststelling van de agenda 
Henk Groenewegen (voorzitter) opent de vergadering, heet de aanwezigen welkom en geeft 
een kort overzicht van de ontwikkelingen in het afgelopen jaar. Ook dit jaar vindt de ALV 
wegens de corona-epidemie op een later tijdstip in het jaar plaats dan gebruikelijk. Maar we 

zijn blij dat we op dit moment toch bij elkaar kunnen komen voor onze jaarlijkse 
ledenvergadering en de accordering van het financiële jaarverslag.  
 

Evenals vorig jaar konden in het huidige jaar helaas veel minder activiteiten plaatsvinden 
dan in normale tijden. De openstelling van de bezoekersruimte van de Schaapskooi met 
wisselende exposities op zondagmiddag is afgebouwd. In 2020 was het door corona 
onmogelijk om mensen te ontvangen en vanaf 1 januari 2021 heeft PWN de Schaapskooi 
helemaal overgenomen en zijn onze zondagmiddagactiviteiten daar gestopt.  
In de afgelopen maanden van 2021 zijn gelukkig wel weer een aantal excursies uitgevoerd, 
vaak met van tevoren aanmelden zodat het aantal deelnemers eventueel beperkt kon 
worden. De scholen-, mussen- en strandwerkgroepen hebben eveneens in beperkte mate 
hun activiteiten weer kunnen ontplooien. Ook de Lezex-lezingen in samenwerking met de 
KNNV-Alkmaar-Den Helder worden weer gehouden. Gelukkig kon het traditionele IVN-
weekend, dit keer met een uitstap naar de Marker Wadden, doorgang vinden.  
 
In moeilijke omstandigheden worden natuurlijk alternatieven gevonden om toch contact 
met elkaar te houden en elkaar te inspireren. Zo werden onder andere podcasts gemaakt, 

waren er Whatsapp-groepen waarin IVN-leden natuurmomenten met elkaar deelden en 
kwam het ‘botanisch’ stoepkrijten in zwang. Allemaal activiteiten waarbij je afstand van 
elkaar kunt houden. De werkgroep IVN App-wandelingen kon doorwerken aan het 

ontwikkelen van twee nieuwe app-wandelingen (Bergen aan Zee en Oosterdel).   
We hebben een nieuwe IVN-werkgroep mogen verwelkomen: de Kruidentuin Rekerhout met 
als coördinator Klaas-Jan Koedijk. Hij zal na afronding van de ALV wat meer vertellen over de 
geschiedenis van de tuin en het huidige onderhoud met een groep vrijwilligers.  
 
De start van de uitgestelde natuurgidsenopleiding van de afdeling is nu gepland voor januari 
2022. In het najaar van dit jaar is een klimaatcursus gepland, een cursus die door IVN-
landelijk is ontwikkeld en inspeelt op de huidige zorgen over klimaat en milieu.  
Hopelijk kan ook de begin 2020 afgebroken bomencursus weer worden voortgezet.  
Tot slot, het bestuur is samen met een aan leden bezig met een nieuwe activiteitenfolder die 
meer tijdsbestendig moet zijn en langere tijd mee kan gaan dan de kwartaalfolders die we 
tot nu toe gebruikten.  
 
De aanwezigen gaan akkoord met de agenda van de vergadering.  

 
2. Vaststelling verslag van de ALV van 2020  
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld, met dank aan Joke Pruis. 



 
3. Jaarverslag activiteiten 2020  
Het jaarverslag is samengesteld en geredigeerd door Joke Pruis op basis van de 
aangeleverde informatie van de werkgroepen en het bestuur. Complimenten aan Joke voor 
een duidelijk tekst! 
De voorzitter stipt nog enkele zaken aan. Zoals in de inleiding al is aangegeven, werden de 
activiteiten van de werkgroepen in het jaar 2020 sterk beperkt door de corona-epidemie. 
Zoals uit het verslag te lezen valt en deels in de inleiding vermeld, zijn er toch in de zomer en 
het najaar van 2020 nog een aantal activiteiten ontplooid.  
Na het aantreden van het bestuur in de nieuwe samenstelling heeft Walter besloten het 

secretariaat op zich te nemen. Joke blijft nog wel betrokken, o.a. bij het maken van de 
Nieuwsbrieven 
Vermeldenswaard is nog dat er zijn twee subsidies uit het Betrekken-bij-Groenfonds zijn 

verkregen: een generator voor de Vlindertuin De Groene Voet in Alkmaar en een 
activiteitendak voor IVN-publieksactiviteiten. Ook is vorig jaar het aantal Tiny Forests bij 
scholen in Alkmaar uitgebreid tot drie: bij de basisscholen Kompas, Cocon en 
Regenboog/Durv.    
 
Vragen opmerkingen  
Cor Thomas vraagt hoe groot de activiteitentent is. A: Deze is 3x3m. 
Joop Bons vraagt naar de activiteiten in relatie tot de Schaapskooi nu deze door PWN wordt 
omgebouwd tot derde bezoekerscentrum en IVN daarin geen echte plaats meer heeft. A: De 
schaapskooi blijft zeker startpunt van wandelingen en excursies. Ook blijven we de 
publieksdagen (Vlinder- en Paddenstoelendag) organiseren met PWN. De IVN-
benodigdheden voor deze activiteiten blijven vooralsnog opgeslagen in de Schaapskooi. 
PWN heeft belang bij het organiseren van activiteiten bij de schaapskooi om bezoekers te 
trekken.  

Joke vraagt naar het regionaal overleg. A: Een keer of vier per jaar komen 
vertegenwoordigers van de besturen van Noord-Hollandse afdelingen bij elkaar (nu per 
Zoom) om actuele zaken te bespreken. Masja Gielstra, project- en vrijwilligersconsulent IVN 

Noord-Holland, roept deze vergaderingen bij elkaar. Behalve uitwisseling van ervaringen en 
initiatieven van afzonderlijke afdelingen wordt daar ook gesproken over het proces van 
samenvoeging van de vereniging en de stichting IVN tot 1-IVN (vereniging). Een bestuurslid 
van IVN Amsterdam vertegenwoordigt ons naar de landelijke raad.  
Joop Bons merkt op dat er meer eisen gesteld worden aan de besturen van stichtingen en 
verenigingen, met name als het gaat om de financiële verantwoording. Moeten we daar iets 
mee? A: Dit aspect heeft de aandacht van het bestuur; de financiële situatie geeft geen 
reden tot zorg.   
 
4. Jaarrekening 2020 en begroting 2021  
De penningmeester, Willem Bastiaanse, benadrukt dat de financiële rapportage aan de 
leden (ALV) de belangrijkste bestuurlijke verantwoording is. De cijfers moeten bovendien 
openbaar zijn (op onze website gepubliceerd) om de ANBI status van de vereniging te 
behouden.  

Momenteel heeft IVK-NKL 300 leden waarvan 46 huisgenoten. Honderdtwaalf leden hebben 
het natuurgidsendiploma. Er zijn 15 donateurs. Tweeëntwintig van onze leden zijn ook lid 
van de afdeling KNNV Alkmaar-Den Helder. 



We willen over gaan naar het automatische landelijke incassosysteem omdat dit praktischer 
is. Nu betalen 91 leden hun contributie via het landelijke systeem terwijl er 209 door de 
penningmeester moeten worden aangeschreven. Binnenkort worden sepa-machtigingen 
verstuurd waarmee de overstap naar het automatische incassosysteem wordt gemaakt.   
 
Willem geeft een uitgebreide toelichting op de jaarrekening. Hoewel het een bijzonder jaar 
is geweest vanwege corona, zijn ook dit jaar kosten en opbrengsten goed met elkaar in 
evenwicht.  
 
Voor het hoognodige onderhoud van Parnassia (reparaties aan rieten dak en schilderwerk 

gepland in 2022) zijn voldoende reserves aangehouden. Jaarlijks krijgen we hiervoor €2000 
van de gemeente Bergen. Omdat in het verleden iets te weinig is gereserveerd, zijn de 
reserveringen in de afgelopen jaren iets hoger dan deze €2000 zodat we voldoende reserve 

hebben om de werkzaamheden te bekostigen.  
De €44.648 op de balans geeft aan hoe groot onze buffer is. Dit ‘kapitaal’ wordt niet ingezet 
om beleid te maken. Uitgangspunt is dat de werkgroepen in principe kostenneutraal werken. 
Met de beperkingen van de corona-epidemie zijn de vooruitzichten voor 2021 wel enigszins 
onzeker.  
Anne-Marie van ’t Hoenderdaal vraagt in hoeverre Scorlewald, op basis van het gebruik van 
Parnassia inkomsten geeft. A. IVN-NKL verleent de faciliteit aan Scorlewald in het kader van 
het onderhoud van het Parnassiapark maar verhuurt het gebouw niet aan Scorlewald. Wel 
worden onkosten gedeeld.  
 
Enkele opmerkingen bij de Staat van baten en lasten 
Het saldo van de werkgroepen kan worden doorgeschoven naar het volgende boekjaar. De 
kosten van de ALV zijn minder dan begroot omdat we het noodgedwongen sober moeten 
houden en De Rekere relatief goedkoop is. We betalen geen onroerend goedbelasting voor 

Parnassia.  
 
Begroting 2021 

Het is lastig in deze tijd een goede begroting te maken. Veel activiteiten liggen tijdelijk stil, 
dus de inschatting van de opbrengsten is niet goed mogelijk. Het brengt ook lagere kosten 
met zich mee, bijv. een lagere bijdrage aan Lezex en aanpassing van de reservering voor ALV. 
Voor volgend jaar worden geen kosten meer gemaakt voor de huur van de Schaapskooi 
omdat de zondagse openstelling door IVN werkgroep Schaapskooi wordt gestopt.  
 
Verslag kascommissie  
Piet Singer en John Scheepe hebben op 12 juli jl de kasboeken en financiële onderbouwing  
onderzocht. Deze waren perfect in orde, uitgebreid en helder uitgelegd. Piet en John stellen 
dan ook aan de vergadering voor om het bestuur decharge te verlenen. Met complimenten 
aan de penningmeester gaat de ledenvergadering hiermee akkoord.  
Omdat de kascommissie 2 jaar kan aanblijven zullen Piet en John volgend jaar opnieuw de 
kascontrolecommissie vormen.   
 

5. Bestuursverkiezing 
Henk laat het rooster van aan/aftreden van bestuursleden IVN-NKL zien. Willem Bastiaanse 
(penningmeester) en Walter Swagemakers (secretaris) zijn na een eerste termijn van drie 



jaar aftredend. Zij stellen zich beide herkiesbaar, hetgeen door de aanwezigen wordt 
geaccordeerd.  
 
Vervolgens wordt Frits Dijkhof, voormalig bestuurslid en erelid van de vereniging, in het 
zonnetje gezet. Hij is 25 jaar IVN-lid, natuurgids sinds eind jaren ’90, en is vele jaren actief 
geweest in de werkgroep Schaapskooi en de zondagmiddag-activiteiten daaraan 
voorafgaand in Parnassia en de PWN-werkschuur aan de Uilenvangersweg. Hij maakte de 
roosters, hield de inkomsten en uitgaven bij, maakte soep tijdens de publieksdagen, en wat 
al niet. Frits geeft op humoristische wijze nog een inkijkje in zijn jaren bij IVN-NKL.  
 

6. Meerjarenvisie IVN-NKL 2021-2024 
Landelijk is IVN in beweging. De huidige twee organisaties (stichting tbv professionele 
organisatie en vereniging t.b.v. de afdelingen) worden organisatorisch en juridisch weer 

samengevoegd. Een ingewikkeld en langdurig proces dat dit jaar wordt afgerond.  
In samenhang hiermee wordt een Meerjarenvisie ontwikkeld waarvoor ook de lokale 
afdelingen (via bestuurlijk overleg in de regio’s en de landelijke raad) worden geraadpleegd. 
Bovendien is er een leden enquête geweest met een goede response. De ‘rode draad’ zal 
uiteraard blijven: mensen dichter bij de natuur brengen om zo een beweging in gang te 
zetten om de relatie mens-natuur te veranderen. Acties moeten zijn gericht op een positieve 
impact op milieu, diversiteit en natuur.   
Het bestuur heeft voor onze eigen afdeling de Meerjarenvisie IVN-NKL 2021-2024 
geformuleerd. Belangrijk is dat we de huidige goedlopende activiteiten willen voortzetten en 
de aandacht voor duurzaamheid en biodiversiteit bevorderen. De werkgroepen zijn de 
structuur van de afdeling en we willen graag de vrijwilligers ruimte geven voor initiatieven. 
Onze doelgroepen zijn breed geformuleerd: kinderen en jongeren betrekken bij de natuur, 
maar ook de andere leeftijdsgroepen de natuur laten beleven. Leer je de natuur kennen dan 
ga je die ook meer waarderen en hopelijk beschermen.  

Indien relevant willen we graag samenwerken met andere groene organisaties om de natuur 
te beschermen en biodiversiteit te bevorderen. We doen dit actief, maar niet activistisch. 
Een belangrijk aspect van onze activiteiten is ‘educatie en opleiden’. Voorts moeten we 

aandacht hebben voor de PR en dat breder inzetten dan op dit moment gebeurt. Ter 
ondersteuning van onze activiteiten kunnen/moeten we de professionele ondersteuning van 
het landelijk IVN (beter) benutten.  
We zullen aandacht moeten hebben voor de ledenwerving. Het automatiseren van de 
ledenadministratie zal binnenkort worden afgerond.  
Tot slot is een gezonde financiële basis uiteraard belangrijk, waarbij we ook actief streven 
naar het verkrijgen van subsidies.  
 
De vergadering gaat akkoord met deze meerjarenvisie als basis voor het beleid voor de 
komende jaren.  
 
7. Beleidsplan 2021-2022 
Op dit moment is het belangrijk dat de verschillende werkgroepen hun activiteiten weer 
gaan opstarten. Overigens alleen als coördinatoren zich daarbij ‘veilig’ voelen. Het bestuur 

zal dit faciliteren. 



Er staan verschillende scholingsactiviteiten op stapel: de uitgestelde natuurgidsenopleiding 
(start januari 2022), een klimaatcursus dit najaar, de voortzetting van de afgebroken 
bomencursus en een fotografiecursus in het voorjaar van 2022.   
Het bestuur spant zich in de samenwerking binnen de afdeling te bevorderen (o.a. 
coördinatorenoverleg).  
De samenwerking met externe organisaties zal worden voortgezet en zo mogelijk 
geïntensiveerd (PWN, gemeenten, KNNV, etc.). Er zijn aanzetten om activiteiten samen met 
scholen uit te breiden (o.a. Clusius College Alkmaar, SAKS). 
We blijven participeren in het regionaal en landelijk overleg van IVN. De ledenadministratie 
zal worden overgedragen aan het landelijk bureau. Het nodige onderhoud van Parnassia zal 

in 2022 moeten worden gepland.  
 
De vergadering gaat akkoord met dit beleidsplan voor de komende twee jaar.  

 
8. Rondvraag en sluiting  
Irene Voorberg vraagt of Parnassia tijdens het onderhoud gebruikt kan worden. A. Ja dat 
kan. 
Joop Bons geeft het bestuur complimenten zoals deze de motivatie omhoog houdt en actief 
is om mensen bij IVN betrokken te houden. A. Met dank aanvaard.  
 
Na de ALV geeft Annika Langeveld van Landschap Noord-Holland een inleiding over het 
Groene Strand. Doelstelling is om langs de hele Nederlandse kust 200 km Groen Strand te 
realiseren; natuurlijke aanspoelsels blijven liggen als voedsel voor vele diersoorten en 
bevorderen van rust t.b.v. broedvogels. Een van die stranden (ongeveer een kilometer lang) 
ligt iets ten noorden van Camperduin ter hoogte van de Putten. Informatie: 
www.hetgroenestrand.nl. Wellicht kunnen we als afdeling in relatie tot het Groene Strand 
een excursie of een andere activiteit ontwikkelen.  

 
Klaas-Jan Koedijk geeft vervolgens een korte inleiding over het ontstaan en de huidige stand 
van zaken van de Kruidentuin Rekerhout. Een groot deel van de aanwezigen neemt 

vervolgens deel aan een excursie in de Kruidentuin.  
 

http://www.hetgroenestrand.nl/
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